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Mr. Chair, 

At the outset, I wish to extend my warm congratulations to you and the members of the bureau on 

your election and on your assumption of the Chairmanship of the Sixth Committee. I am confident 

that under your leadership, this session will yield constructive and successful outcomes. 

Mr. Chair, 

Terrorist activities continue to pose a threat that undermines peace, security, and sustainable 

development globally. The United Arab Emirates condemns in the strongest terms terrorism in all 

its forms and manifestations. We reaffirm our unwavering commitment to the purposes and 

principles of the United Nations enshrined in the UN Charter, as well as to collective international 

efforts, pursuant to international law, to eliminate terrorism. We believe that terrorism cannot be 

countered by security measures alone. Addressing its root causes is essential. Extremism thrives 

in environments marked by poverty, unemployment, marginalization, and despair. These 

conditions must be tackled through comprehensive strategies that promote and ensure inclusive 

development, interfaith and intercultural dialogue, women and the youth empowerment, and 

meaningful participation of all sectors of society. Building peaceful and resilient societies requires 

a comprehensive, whole-of-government and whole-of-society approach. Therefore, we look 

forward to continuing to work with Member States, the United Nations, and civil society to 

advance the Tolerance, Peace, and Security Agenda, including through strategies to address 

extremism in all its forms. 

 



   

 

We underscore the need for stronger international cooperation to effectively prevent and counter 

terrorism. This requires strengthening national and international legal frameworks to combat 

terrorism, and ensure Member States’ compliance with their obligations in accordance with 

international law and UN Security Council resolutions. The UAE continues to take concrete steps 

to combat terrorism and its financing, guided by international standards. The National Strategy for 

Anti-Money Laundering, Countering the Financing of Terrorism, and Countering Proliferation 

Financing 2024-2027 strengthens regulatory frameworks, enhances inter-agency coordination, and 

improves the detection of financial crimes. These reforms not only enhance the UAE’s domestic 

capacity but also reinforce global financial integrity, support international counter-terrorism 

efforts, and foster trust and secure capital flows across borders.  

Mr. Chair, 

We must recognize the evolving nature of terrorism. Extremist groups are increasingly exploiting  

cyberspace, advanced technologies, and artificial intelligence to recruit and spread their ideologies. 

This demands closer international cooperation in cybersecurity and the responsible use of digital 

platforms to prevent their misuse for terrorist purposes. In this context, we call for extensive 

cooperation between Member States, relevant UN bodies and the private sector to agree on a 

common collective approach to confront these threats, including through sharing expertise, 

experiences, capacity building and strengthening legal frameworks, without limiting the ability to 

innovate. 

Finally, it is time to revitalize and accelerate our work on finalizing a comprehensive convention 

against international terrorism. Despite existing international treaties and resolutions to address 

the growing and evolving threats of terrorism, including the United Nations Global Counter-

Terrorism Strategy, eradicating this scourge requires a comprehensive international treaty to 

strengthen the international legal framework and address existing gaps and inconsistencies. We 

are ready to work with all interested delegations to reinvigorate negotiations and resolve 

outstanding issues in this regard. 

 

Mr. Chair, 



   

 

In conclusion, the UAE stresses that the fight against terrorism requires a holistic, balanced, and 

coordinated approach – one that integrates security, development, and human rights, in line with 

the UN Global Counter-Terrorism Strategy, the 2030 Agenda for Sustainable Development and 

the Pact of the Future. We remain committed to strengthen the efforts of the United Nations 

counter-terrorism system, including the UN Counter-Terrorism Centre at the United Nations 

Office of Counter-Terrorism, and to work with Member States to advance our shared goal of 

eliminating international terrorism and building a safer, more peaceful world for all. 

Thank you, Mr. Chair. 



 

 بيان الإمارات العربية المتحدة

 المعنون اللجنة السادسة للجمعية العامة للأمم المتحدة بشأن البند  في

 "التدابير الرامية إلى القضاء على الإرهاب الدولي"

 عبدالله العجيليالسيد/  يلقيه

 2025أكتوبر   6نيويورك ا 

 

 السيد الرئيس،

  بالتهنئة كمأعضاء مكتبجميع إلى و أود في البداية أن أتقدم إليكم 
 
ئاسة اللجنة يكم ر  على انتخابكم وتول

 .الحكيمة في ظل قيادتكم اءة وناجحةنتائج بن  ب أتيوأنا على ثقة بأن هذه الدورة سوف ت ،السادسة

 السيد الرئيس،

  لا تزال الأنشطة الإرهابيةن إ
 
  تشكل تهديدا

 
السلام والأمن والتنمية المستدامة على الصعيد أسس ض يقو  كبيرا

  ،دين دولة الإمارات بأشد العبارات الإرهاب بجميع أشكاله وصورهت   حيث ،العالمي
 
التزامنا الثابت  ونؤكد مجددا

للقضاء على  المبذولة بادئ المنصوص عليها في ميثاق الأمم المتحدة، وبالجهود الدولية الجماعيةالمهداف و الأ ب

 .لقانون الدوليمع ا بما يتماش ى الإرهاب

الذي  التطرفجذوره في  ب مواجهةبل يج ،بالتدابير الأمنية وحدهاالإرهاب  ةلا يمكن مواجهؤمن بلادي بأنه ت

في البيئات التي تتسم بالفقر والبطالة ينتشر التطرف ف .يغذي الفكر العنيف ويدفع إلى تبني السلوك الإرهابي

حرص ت التي شاملةالستراتيجيات وضع الا د من معالجة هذه الظروف من خلال ب  لا  لذلك ،واليأس والتهميش



 

 تكون  على أن
 
الحوار بين الأديان والثقافات، وتمكين المرأة والشباب، والمشاركة الفعالة على ، و التنمية شاملة

لحكومة ل شامل   نهج   اتباع   يتطلب  على الصمود ة القادر سلمية و الجتمعات المإن بناء لجميع قطاعات المجتمع. 

، تتطلع بلادي إلى مواصلة العمل مع الدول الأعضاء والأمم المتحدة والمجتمع والمجتمع بأكمله. وفي هذا الصدد

المدني من أجل تعزيز أجندة التسامح والسلام والأمن، بما في ذلك من خلال وضع استراتيجيات لمكافحة 

 .التطرف بجميع أشكاله

يتطلب مما  ،فعال أقوى لمنع الإرهاب ومكافحته بشكل  بصورة  دولي التعاون ال ضرورةعلى  دولة الإماراتتؤكد و 

 تعزيز الأطر 
 
القانونية الوطنية والدولية لمكافحة الإرهاب، وضمان امتثال الدول الأعضاء لالتزاماتها وفقا

من لموسة لمكافحة الإرهاب وتمويله، المخطوات الاتخاذ  بلاديقرارات مجلس الأمن. وتواصل لللقانون الدولي و 

باع الاستراتيجية الوطنية لمكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب وتمويل انتشار فالمعايير الدولية.  خلال ات 

على تعزيز الأطر التنظيمية، وتعزيز تعمل  للأعوام ألفين وأربعة وعشرين إلى ألفين وسبعة وعشرينالأسلحة 

على تعزيز لا تعمل فحسب ، وتحسين الكشف عن الجرائم المالية. وهذه الإصلاحات ؤسساتالتنسيق بين الم

 على تعزيز النزاهة المالية العالمية، ودعم القدرة المحلية لدولة الإمارات، 
 
كافحة لم الدولية جهودالبل تعمل أيضا

 عبر الحدود. موالس الأ ؤو الإرهاب، وتعزيز الثقة وتأمين تدفق ر 

 السيد الرئيس،

 يتعين علينا 
 
متزايد  تستغل الجماعات المتطرفة بشكل   ، حيثأن ندرك الطبيعة المتطورة للإرهابجميعا

عزيز تيتطلب مما  ،لتجنيد ونشر أيديولوجياتهالالفضاء الإلكتروني والتقنيات المتقدمة والذكاء الاصطناعي 

 لأغراض   استغلالهاوالاستخدام المسؤول للمنصات الرقمية لمنع  دولي في مجال الأمن السيبرانيالعاون الت



 

تعاون بين الدول الأعضاء وهيئات الأمم المتحدة ذات الصلة توسيع نطاق الإرهابية. وفي هذا السياق، ندعو إلى 

مشترك لمواجهة هذه التهديدات، بما في ذلك تبادل الخبرات والتجارب  جماعي   لى نهج  وصول إوالقطاع الخاص لل

  .وبناء القدرات

 السيد الرئيس،

على الرغم من المعاهدات فلمكافحة الإرهاب الدولي.  شاملة   إعداد اتفاقية  لانتهاء من لع عملنا سر  ن لنا أن آنقد ل

والقرارات الدولية القائمة لمعالجة التهديدات المتزايدة والمتطورة للإرهاب، بما في ذلك استراتيجية الأمم المتحدة 

 
 
  العالمية لمكافحة الإرهاب، فإن القضاء على هذه الآفة يتطلب معاهدة

 
شاملة لتعزيز الإطار القانوني  دولية

 دول الأعضاءللعمل مع كافة ال استعدادنافي هذا الصدد،  ونؤكدالدولي ومعالجة الثغرات والتناقضات القائمة. 

 لتنشيط المفاوضات وحل القضايا العالقة.

 يج
 
 ومنسقا

 
 ومتوازنا

 
 شاملا

 
الأمن  مع بينوفي الختام، تؤكد دولة الإمارات أن مكافحة الإرهاب تتطلب نهجا

 2030والتنمية وحقوق الإنسان، بما يتماش ى مع استراتيجية الأمم المتحدة العالمية لمكافحة الإرهاب وأجندة 

التزامنا بتعزيز جهود نظام الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب،  ةواصلم ؤكدللتنمية المستدامة وميثاق المستقبل. ون

بما في ذلك مركز مكافحة الإرهاب التابع لمكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب، والعمل مع الدول الأعضاء 

  لتحقيق هدفنا المشترك المتمثل في القضاء على الإرهاب الدولي وبناء عالم  
 
  أكثر أمانا

 
 للجميع. وسلاما

، السيد الرئيس.
ً
 وشكرا


